
Emne: Prisloft på udnyttelse af overskudsvarme 

 

Kære Karina. 

 

Vi var i går aftes til fællesmøde i Gesten, som er en landsby 7 km nordøst for Vejen med små 900 sjæle. 

Mødet drejede sig om en fællesvarme løsning, hvor vi havde besøg af repræsentanter for hhv. Termonet 

Danmark og Vejen Varmeværk. Et yderst velbesøgt møde, i øvrigt. 

 

Vi er opsatte på at få fællesvarme i Gesten, både af hensyn til miljø, praktik og herlighedsværdi. Under dette 

sidste punkt skal forstås fravær af utallige udendørsenheder til decentrale varmepumper + den deraf 

følgende støj - heraf udtrykket “brummebyer”. Begge repræsentanter advokerede egentlig for en traditionel 

fjernvarmeløsning som den mest optimale, hvor Termonet betragtede sig som en sekundær løsning. 

 

Som du sikkert kan forstå vækker det derfor stor frustration, at Vejen Varmeværk har måttet stoppe et 

overskudsvarme-projekt ved Viking Link i Revsing, som vil have linjeføring ud mod Gesten, og som i øvrigt vil 

kunne spare miljøet for afbrænding af halm og flis. Og dette altså på grund af et nyindført prisloft, som har 

stoppet adskillige projekter rundt omkring i Danmark. 

 

Som landsby, der har rettet ind til højre ift. en naturgas strategi i 80’erne, føler vi os “smidt under bussen” i 

den her fase, hvor gassen har fået en udløbsdato. Vi er henvist til egne ressourcer - hver for sig, i øvrigt, hvor 

alle de små landsbyer skal til at være eksperter ud i fjernvarmeløsninger og interaktion med de respektive 

myndigheder. 

 

Så for nu ikke at gøre ondt værre, håber jeg, at du vil gøre din indflydelse gældende, således vi kan komme 

omkring prisloftet og få adgang til den overskudsvarme, som produceres af vores forskellige industrier. 

 

God arbejdslyst! 

 

Med venlig hilsen 

Lars Kjølbye 

Nygade, Gesten 
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